New Programmes and More Articulation Pathways

In order to provide a comprehensive "2+2" articulation pathway, CPCE's two educational units, HKCC and SPEED, have been making vigorous efforts to expand their programme portfolios in recent years.

Among the various articulation opportunities that are available for sub-degree graduates to advance to Bachelor's degree programmes, CPCE has put in place a flexible "2+2" articulation pathway as from the 2012/13 academic year. Students who have completed the 2-year Associate Degree (AD) or Higher Diploma (HD) programmes at HKCC have the opportunity to articulate to SPEED to earn a PolyU-accredited honours degree in 2 years.

To enhance CPCE's "2+2" articulation pathway, SPEED has been diversifying its programme portfolio actively. Starting from 2015/16, SPEED has introduced the BSc (Hons) in Applied Sciences (Statistics and Data Science) leading to PolyU-SPEED award. The School has also been strengthening its collaboration with PolyU Faculties/ Departments to offer top-up

honours degree programmes leading to PolyU awards, covering the disciplines of construction and environment, design, engineering, hotel and tourism management, humanities and social sciences.

"Looking ahead, SPEED plans to offer more top-up honours degree programmes in order to widen the articulation opportunities for HKCC and other subdegree graduates. The School proposes to launch a BA (Hons) in Bilingual Studies programme and a BA (Hons) Scheme in Marketing, which lead to PolyU-SPEED awards, as from 2016/17. The BA (Hons) Scheme in Marketing will include the specialisms of Marketing Management, Marketing and Digital Strategy, Marketing and Public Relations, as well as Retail and Service Management," notes Dr Jack Lo, Director of SPEED.

As for HKCC, it has launched the HD in Aircraft Services Engineering this academic year. Students on this programme will not only acquire relevant knowledge, but also hands-on skills, so as to prepare for a career as a technologist in the aircraft services industry. "As from 2016/17, we

propose to launch an HD in Social Work and an Associate in Statistics and Data Science. The programmes aim to prepare students for a career as a social worker, or as a statistician/ data analyst in this new era of 'big data'," remarks Dr Simon Leung, Associate Dean (Development) of CPCE and Director of HKCC.

SPEED currently offers more than 30 topup honours degree programmes leading to PolyU or PolyU-SPEED awards. These programmes match closely with the articulation needs of HKCC students who have pursued one of more than 30 AD and HD programmes, spanning the domains of arts, science, social sciences, business and the specialised areas of health studies and design. As part and parcel of the CPCE "2+2" articulation pathway, SPEED issues a Conditional Offer to HKCC Year-1 students. Upon completion of study at HKCC, and meeting the stipulated conditions, HKCC students may articulate to PolyU-SPEED award top-up honours degree programmes. Since 2003, more than 3,600 HKCC graduates have articulated to PolyU-SPEED award programmes.

開辦新課程 帶來更廣闊的升學途徑

CPCE旗下教學單位HKCC及SPEED近年 積極拓展課程範疇,為同學帶來完善的 「2+2」升學途徑。

為了提供更多升學機會予副學位畢業生, CPCE自2012/13學年起推行了具彈性的 「2+2」升學途徑。同學完成HKCC兩年 制副學士或高級文憑課程後,可選擇在 SPEED升學,兩年內考取理大認可的榮譽 學士學位。

為加強CPCE的「2+2」升學途徑,SPEED 積極提供多元化的課程。2015/16學年, SPEED推出可獲頒理大專業進修學院學衛 的應用科學(榮譽)理學士(統計及數據 科學)課程。另外,SPEED加強與理大學院/ 學系合作,提供一系列可獲頒理大學衛的 榮譽學士學位銜接課程,涵蓋建設及環境、 設計、工程、酒店及旅遊業管理、人文及社 會科學範疇。 SPEED院長羅文強博士説:「展望未來, SPEED將開辦更多榮譽學士學位銜接課程,以期為HKCC及其他副學位畢業生提供 更廣闊的升學選擇。2016/17學年,SPEED 計劃開辦可獲頒理大專業進修學院學銜的課程包括:中英雙語學(榮譽)文學士課程, 以及涵蓋市場營銷管理、市場營銷及數碼策略、市場營銷及公共關係和零售企業及服務 管理四大專科範疇的市場營銷(榮譽)文學 士組合課程。」

本學年, HKCC推出了飛機服務工程高級 文憑課程,課程旨在教授相關的專業知識 及工作技能,幫助同學成為飛機服務行業 所需的科技人才。CPCE副院長(發展) 兼HKCC院長梁德榮博士説:「2016/17學 年,HKCC計劃開辦社會工作高級文憑課程 和統計及數據科學副學士課程,為有志成為 社會工作者的青年人提供升學階梯,以及為



HKCC launched the HD in Aircraft Services Engineering in 2015/16. HKCC 於2015/16學年推出飛機服務工程高級文憑課程。

我們身處的『大數據』時代培育統計及數據 分析專才。」

HKCC現時開辦30多項副學位課程,涵蓋文、理、社、商範疇,也有健康學及設計專科,而SPEED則提供逾30項可獲頒理大或理大專業進修學院學銜的榮譽學士學位銜接課程,緊密配合HKCC畢業生的升學需要。在CPCE「2+2」升學模式下,SPEED會向HKCC一年級同學發出有條件取錄通知書,同學完成HKCC副學位課程及符合指定的升學條件後,可以入讀理大專業進修學院學銜的榮譽學士學位銜接課程。由2003年至今,便有逾3,600名HKCC畢業生升讀可獲頒理大專業進修學院學銜的課程。